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Zápis z jednání 
mimořádné Kolejní rady Univerzity Palackého v 

Olomouci 
 

Datum a čas konání:  22. 05. 2023; 16:30 – 17:10 

Místo konání:  Šmeralova 12, Olomouc, zasedací místnost vedení 
  SKM UP 

 
Přítomni:   Martin Jenčo, Katarína Szemanová, Adam  

  Vlach, Anežka Staňková, Bc. Pavlína Břoušková, 
Štěpán Filipčík 

 
SKM:    Ing. Bc. Libor Kolář, Lenka Kučová 

 
Hosté:   – 
 
Omluveni:   Kristýna Kenížová, Miroslav Omelka 

 

 

 

 

Program 

1. Otevření jednání 
2. Schválení programu 
3. Všeobecné připomínky 
4. Připomínky za jednotlivé koleje 
5. Různé 
6. Ukončení jednání 
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    1. Otevření jednání 

Předseda mimořádné Kolejní rady Martin Jenčo uvítal zástupce SKM, 
Kolejní rady UP, hosta a zahájil zasedání. 

    2. Schválení programu 

Obě strany na střetnutí souhlasili s navrženými body programu. Vzhledem k 
tomu, že program byl zaslán předem, vedení se tak mohlo připravit na dotazy 
a problémy studentů. 

    3. Všeobecné připomínky 

a) změna způsobu vyhotovování zápisů ze zasedání Kolejní rady UP 
v Olomouci 
 

Martin Jenčo uvedl, že po konzultaci s ředitelem SKM UP 
v Olomouci, panem Ing. Bc. Liborem Kolářem, při příležitosti 
projednání navrhované smlouvy se společností Dallmayr Česká 
republika, bylo z důvodu časové pracnosti vyhotovování zápisů a ztížení 
autorizace ze strany členu SKM navrženo upuštění od psaní zápisů 
v přímé řeči. 
 
Ing. Bc. Libor Kolář dodal, že vzhledem k pracovnímu vytížení a 
časové prodlevě mezi zasedáním a doručením vyhotoveného zápisu 
někdy není možné přesně ověřit jednotlivé výroky všech členů. Jako 
příklad uvedl zápisy ze zasedání celouniverzitního senátu, kdy se také 
řídí podle zvukové nahrávky, ale nepřepisují se věty ve formě přímé řeči. 
Také odporučil dělat zápisy tak, jak Kolejní rada uzná za vhodné a aby 
obsahovaly hlavně ty nejdůležitější informace a témata, které se 
na zasedáních projednávaly. V případě potřeby je ochoten přeposlat 
vzorový zápis ze zasedání Akademického senátu UP v Olomouci. 
 
Martin Jenčo dal o návrhu hlasovat přítomným zástupcům z řad 
mimořádné Kolejní rady. 

 
 

 

 

 

 

 

USNESENÍ 
 
Kolejní rada souhlasí se způsobem změny vyhotovování zápisů ze zasedání 
Kolejní rady UP v Olomouci, a to upuštění od formy využívající přímou řeč.  
 
Hlasovalo 6 členů, z toho pro bylo 6 (šest), proti bylo 0 (nula), zdrželo se 0 (nula). 
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b) návrh smlouvy se společností Dallmayr Česká republika 

Martin Jenčo přešel k druhému navrženému bodu k projednání, 
kterým byly návrhy smluv se společností Dallmayr Česká republika 
v případě zájmu o instalaci kávomatů a jídelních automatů v prostorách 
kolejí Evžena Rošického a Chválkovice. Shrnul, že co se Kolejní rady 
týče, smlouvy byly dostupné k nahlédnutí na společném mailovém účtu 
a to od jejich zaslání obchodní zástupkyní, tj. od 11. května 2023, a 
zástupci k nim zaujali kladné stanovisko. Vyzval ředitele SKM, aby 
Kolejní radu obeznámil se stanoviskem vedení. 

Ing. Bc. Libor Kolář vyjádřil ke smlouvám taktéž kladný postoj a 
v případě, že by společnost Dallmayr Česká republika vyjádřila zájem 
o instalaci kávomatů a jídelních automatů, SKM UP v Olomouci je 
ochotná se s firmou dohodnout a uzavřít smlouvy. 

Martin Jenčo se ještě pro ujasnění doptal, zda může informovat 
obchodní zástupkyni a pokud ano, zda platí termín instalace, který 
předběžně domluvil na schůzce s ředitelem a obchodní zástupkyní 
společnosti – datum zahájení provozu by byl od září 2023. 

Ing. Bc. Libor Kolář řekl, že Kolejní rada může tlumočit pozitivní 
odpověď a rovněž také i předpokládaný termín zahájení provozu, 
kterým by bylo už výše uvedené září 2023. Dřívější instalace nemá 
z důvodu nadcházejících prázdnin, a tudíž i sníženého až absentujícího 
pobytu studentů na kolejích, smysl. 

c) přítomnost lidí bez domova v areálech kampusů UP v Olomouci 

Martin Jenčo tlumočil připomínku za nepřítomnou Kristýnu 
Kenížovou týkající se opakovaného pobytu lidí bez domova v okolí a 
v areálech kampusů UP v Olomouci. Slečna Kenížová, členka Kolejní 
rady za koleje J. L. Fischera, uvedla, že bezdomovci se také uchylují 
k verbálním útokům na studenty, zejména na ženy. Martin Jenčo rovněž 
dodal, že k obdobné situaci dochází rovněž také v kampusu Neředín. 
Slečna Kenížová se ve svém stanovisku zaslanému před zasedáním 
Kolejní rady dotazovala na možné řešení problému. 

Ing. Bc. Libor Kolář na dotaz uvedl, že s Městskou policií se tento 
problém řešil nespočetněkrát, ale policie může omezit pohyb občana 
pouze v případě, dojde-li k porušení zákona. Rovněž může bezdomovce 
napomenout, avšak nemůže jim zabránit k návratu na místo, kterým je 
v tomto případě areál při kolejích J. L. Fischera nebo kampus Neředín. 
Zároveň nastínil problém, který se projednával na předešlých 
zasedáních Kolejní rady, a to chování některých studentů, kteří 
z různých důvodů vpouští bezdomovce do společných prostor kolejí. 
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Zaměstnanci kolejí ale v takovémto případě někdy nejsou schopni 
odlišit, kdo student je a kdo ne. 

Martin Jenčo se ještě doptával, jestli je možné nějak zvýšit hlídky, ať 
už městské nebo státní policie. 

Ing. Bc. Libor Kolář odpověděl, že je to na zvážení Městské policie. 
SKM s ní několikrát jednalo, avšak policie nemůže omezit pohyb lidí 
v případě, kdy nepáchají trestnou činnost. 

d) návrh pana Omelky na transparentnější komunikaci ze strany SKM a žádost 
o doručování oznámení také prostřednictvím mailu 

Martin Jenčo přečetl dotaz od pana Omelky, který by uvítal rozesílání 
mailových zpráv s oznámeními o provozu kolejí, na kterých je konkrétní 
student ubytován. Rovněž žádal větší transparentnost a lepší 
komunikaci ze strany SKM v případě plánovaných např. hasičských 
cvičení. Martin Jenčo taky dodal, že podobný problém se řešil na 
předcházejícím zasedání dne 24. dubna 2023 v sekci věnované 
kampusu Neředín a že tehdy byl zmíněn problém, kdy studenti 
ve smlouvě o ubytovaní nebo v portálu ISKAM uvedou adresu 
elektronické pošty, kterou buď nečtou, nebo je neexistující a tím se 
všechna oznámení vracejí odesílateli. 

Ing. Bc. Libor Kolář odpověděl, že plánované hasičské cvičení bylo 
komunikováno prostřednictvím internetových stránek a také sociálních 
médií, konkrétně sociální sítě Facebook. Zdůraznil, že je třeba číst 
všechny příspěvky, a nejen prvních pár vět. 

Martin Jenčo se doptal, jestli se tedy také zvažuje zavedení 
obdobného systému komunikace, jako je tomu v případě univerzitního 
systému IS/STAG, kdy prostředí umožňuje odeslat hromadnou správu 
všem studentům uvedeným v dané rozvrhové akci. Představoval by si to 
tak, že konkrétní hlášení by se odeslalo vždy jenom konkrétním 
ubytovaným na konkrétní koleji. 

Ing. Bc. Libor Kolář odpověděl, že to je možné. Momentálně se však 
potýkají se dvěma problémy. Prvním je, jak to už bylo zmíněno výše, 
problém se špatně uvedenými mailovými adresami a druhým je najít 
optimální množství, protože každý student je „citlivý“ na jiný typ 
informace. 

e) brífink ze schůzky s manažerem sociálních sítí Univerzity Palackého 
v Olomouci 

Martin Jenčo zmínil, že slečna Anežka Staňková měla v předešlým 
týdnu setkání s manažerem sociálních sítí Univerzity Palackého 
v Olomouci, panem Vojtěchem Dudou, a vyzval ji, aby krátce shrnula 
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obsah schůzky, instrukce v oblasti komunikace a podmínky využívání 
jednotného vizuálního stylu univerzity.  

Anežka Staňková uvedla, že se primárně bavili o komunikaci 
prostřednictvím sítě Instagram, protože ta je zaměřená na vizuální 
sdělení a k tomu bylo zapotřebí vytvořit obrazové šablony – šablona pro 
shrnutí zasedání, šablona na běžná oznámení a podobně. Šablony musí 
splňovat jednotný vizuální styl univerzity. Také bylo zmíněno, že obsah 
má být primárně informační a edukativní, nikoli zábavní. Studenti 
ubytovaní na kolejích nás mají sledovat s cílem být informováni o dění 
v Kolejní radě, o řešených problémech, jak a pomocí čeho se na nás 
mohou obrátit.  

    4. Připomínky ze jednotlivé koleje 

Prostřednictvím kontaktního formuláře obdržela mimořádní Kolejní rada 
pouze jeden podnět, který byla schopná vyřešit operativně s vedoucí dané 
koleje. 

    5. Různě 

O slovo se přihlásil Adam Vlach, zástupce kolejí ve Chválkovicích, se dvěma 
dotazy – první, týkající se absentujícího připojení k Wi-Fi, a druhý, týkající se 
rekonstrukce koupelen. V rámci prvního bodu požadoval vysvětlení, proč není 
ubytovaným studentům dostupná celouniverzitní síť eduroam. 

Ing. Bc. Libor Kolář odpověděl, že technické otázky má na starosti pan 
Precektor, který byl přítomen na předešlých dvou zasedáních, protože 
v programu se nacházela otázka týkající se technického řešení. Vzhledem 
k tomu, že pan Procektor není přítomen na dnešním zasedání, otázku nelze 
zodpovědět. 

Adam Vlach poděkoval a oznámil, že s otázkou bude kontaktovat přímo buď 
pana Precektora nebo pana Popeláře z KolejNET-u. Pak přešel k druhé otázce 
týkající se rekonstrukce koupelen. Dle jeho slov se mu dostalo zprávy, že na 
každém poschodí je jedna koupelna s kachličkovým obložením a chtěl by vědět, 
zda by mohli počítat s opravou a změnou stavu přes prázdniny, aby bylo vše 
hotové pro nadcházející zimní semestr. 

Ing. Bc. Libor Kolář zodpověděl dotaz, že se na to podívá, avšak 
momentálně není s to říct přesně, kolik koupelen je vybavených kachličkovým 
obložením a kolik ne. 

Lenka Kučová se do dotazu vložila a řekla, že pan Vlach se za ní muže kdykoli 
zastavit a na situaci by se společně podívali. 
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Ing. Bc. Libor Kolář dodal, že takový dotaz je lepší adresovat s předstihem, 
aby se na něj mohli adekvátně připravit. 

Martin Jenčo ještě přečetl poznámky od slečny Kenížové týkající se 
zlepšení úklidu na kolejích J. L. Fischera a taky dodatek, zda se plánuje změnit 
a upravit novela platná a aktualizována ještě v roce 2014. Cílila tím na jeden 
incident, který Kolejní rada obdržela prostřednictvím kontaktního formuláře, 
kdy studenti nemohli v nočních hodinách vstoupit do budovy kolejí, protože 
recepční byla na obchůzce a dveře byli uzamčeny. 

Ing. Bc. Libor Kolář se poděkoval za zpětné vazbu týkající se úklidu a 
přenechal slovo paní Kučové. 

Lenka Kučová obeznámila Kolejní radu, že se přistoupí k uzamčení 
venkovních dveří tak, aby se studenti nemohli dostat dovnitř do meziprostoru, 
protože klauzuli o kontrole kolejí nelze z domovního řádu vypustit. Rovněž 
dodala, že mechanismus zamčení bude fungovat tak, že v případě požáru, nebo 
jiné události se bude dat dostat z kolejí ven, no v době obchůzky se nebude dát 
dostat dovnitř. 

Martin Jenčo dodal, že v případě potřeby odkáže slečnu Kenížovou na paní 
Kučovou, s čím druhá zmíněná neměla problém. Následně předseda Kolejní 
rady přečetl poslední bod písemného stanoviska od slečny Kenížové týkající se 
automatu, u kterého došlo k nápravě a je možné opět platit kartou. Projev 
uzavřel s tím, že jestli se vyčerpaly všechny připomínky, zasedání bude 
ukončené. 

O slovo se přihlásil Ing. Bc. Libor Kolář, který opět poděkoval za zpětnou 
vazbu týkající se jak úklidu, tak i úpravy platby kartou u automatu, která je taky 
potřebná a avizoval jednu věc, kterou by s Kolejní radou na příštím zasedání 
rád projednal. Jednalo by se o striktnější postup vůči studentům ubytovaným 
na kolejích v rámci výměnných pobytů Erasmus+. V minulosti se stal svědkem 
nepřizpůsobivého chování, jako vůči kolejnímu majetku, tak vůči 
zaměstnancům SKM. Navrhovali bychom striktnější postup se systémem 
jednoho napomenutí a pak vyloučení z koleje. 

Martin Jenčo kontroval, že mluvíc za sebe by to tak bylo v pořádku a 
navrhoval by na další zasedání přizvat zástupce z ESN Olomouc a rovněž ze 
zahraničního oddělení UP v Olomouci. Také dodal, že členové Kolejní rady 
Pavlína Břoušková a Štěpán Filipčík, jsou rovněž členové ESN Olomouc. 
Následně ředitele informoval, že předešlý incident na kolejích Generála 
Svobody byl postoupen senátorce Anně Holečkové, která je také aktivní ve 
spolku ESN Olomouc. Sdělení bylo rovněž přeposláno koordinátorkám 
výměnných pobytů z rektorátu univerzity. 

Ing. Bc. Libor Kolář poděkoval za informaci a ozřejmil, že z důvodu, že 
v čase, kdy se výše zmíněné incidenty odehráli byl už konec semestru, chtěli by 
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se na podobné situace připravit s předstihem a to tak, aby vše následující zimní 
semestr bylo právně ošetřené. 

Štěpán Filipčík se přihlásil o slovo a dodal, že jako ESN Olomouc se mohou 
pokusit odkomunikovat tento problém se studenty, kteří by do Olomouce přišli 
následující rok. Cílem by bylo, aby informace šla také od nich jako od studentů. 

Pavlína Břoušková dodala, že informace mohou také vyvěsit do skupin na 
sociálních sítích. 

Ing. Bc. Libor Kolář informoval, že návrhy postupu budou projednány na 
zasedání Kolejní rady v září 2023. 

    5. Ukončení jednání 

Předseda mimořádné Kolejní rady všem zúčastněným poděkoval za 
přítomnost na jednání a vzhledem k vyčerpání bodů přistoupil k jeho 
ukončení. Pro příští termín zasedání bylo zvoleno pondělí, 25. září 2023 ve 
17:00 hod. Případná důležitá témata budou projednána v období do září 2023 
prostřednictvím telemostu a to jednou měsíčně. 

 

Zástupci SKM odchází – 17:10 
 

Další informace naleznete na skm.upol.cz/kr 

Jednání Kolejní rady UP jsou veřejná. 

Zápis z jednání byl pořízen ve spolupráci s členy vedení SKM UP. 

 

 

 

 
Zapsal: Martin Jenčo 

V Olomouci dne 23.05. 2023 

 
            MARTIN JENČO 

         předseda KR UP 

 

    Poslední úprava: 25. 05. 2023 

 


